

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**A COMPARATIVE STUDY OF INTELLECTUAL PROPERTY
PROTECTION CLAUSES IN THE WORLD TRADE ORGANIZATION
AGREEMENTS AND THE COMPREHENSIVE AND PROGRESSIVE
AGREEMENT FOR TRANS-PACIFIC PARTNERSHIP**

Li Zhuang

Scientific supervisor –

PhD in law,

Dmitry Davydenko

Minsk, 2024

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis : 47 p, 105 sources.

2. Keywords: Comparative law Study, Intellectual Property, Trade Agreements, International Law, Multilateralism, Regional Integration, Legal Harmonization, Economic Integration

3. The content of the work

Object of the study is legal relations in the intellectual property sphere

Subject of the study: clauses contained within the World Trade Organization agreements and the Comprehensive and Progressive Agreement for Trans-Pacific Partnership.

The aim of the thesis : to conduct a comprehensive comparative study of the intellectual property protection clauses

Methods of research: are theoretical overview analysis, synthesis, legal comparison, historical comparison.

Results: this study unveils insights into the similarities, differences, strengths, and weaknesses of two international frameworks for trade-related aspects of intellectual property. The novelty also stems from the identification of gaps, challenges, and areas for improvement or harmonization in international intellectual property regulation by trade agreements. Furthermore, the thesis contributes to the existing body of knowledge by offering nuanced perspectives on the evolution of intellectual property rights within multilateral and regional trade contexts.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: The results of the diploma work can be used to provide valuable insights for policymakers, scholars, and stakeholders in the field of international trade law and intellectual property law.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы: Страница 47, 105 источника.

2. Перечень ключевых слов : Сравнительно-правовое исследование, интеллектуальная собственность, торговые соглашения, международное право, многосторонность, региональная интеграция, анализ политики, правовая гармонизация, экономическая интеграция

3. Содержание работы

Объектом исследования являются международные правоотношения интеллектуальной собственности.

Предметом исследования являются положения, содержащиеся в соглашениях Всемирной торговой организации и Всеобъемлющего и прогрессивного соглашения о Транстихоокеанском партнерстве.

Цель диссертации: провести комплексное сравнительное исследование положений о торговых аспектах прав интеллектуальной собственности.

Методы исследования: теоретический обзорный анализ, синтез, сравнительное правоведение, историко-правовой анализ.

Результаты: Данное исследование раскрывает сходства, различия, сильные и слабые стороны двух систем международно-правового регулирования торговых аспектов прав интеллектуальной собственности. Новизна также обусловлена выявлением пробелов, проблем и областей, требующих улучшения или гармонизации в международном правовом регулировании интеллектуальной собственности в торговых соглашениях. Кроме того, диссертация вносит вклад в существующий массив знаний, предлагая нюансы эволюции прав интеллектуальной собственности в контексте многосторонней и региональной торговли.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Использованные материалы и результаты диссертационной работы достоверны. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: Результаты дипломной работы могут быть использованы для того, чтобы дать рекомендации политикам, ученым и заинтересованным сторонам в области права международной торговли и права интеллектуальной собственности.